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1. Kokouksen avaus  
 
Meidän Lappeenranta § 25 
Läntinen alueraati  
 
  
  
 Puheenjohtajan esitys 
 
  Avataan kokous ja todetaan läsnäolijat. 
   
 Päätös Avattiin kokous ja todettiin läsnäolijat. 
 
  Paikan päällä kokoustilassa: 
 
  Hämäläinen Anu, Kuusimäki, Kourula ja Lavola 

Huttunen Esko, Sammonlahti / Skinnarila 
Mustonen Jonne, Ruoholampi 
Olkkonen Anu, Ekta ry 
Pennanen Kirsi, Kuusimäki, Kourula ja Lavola 
 
Taina Rajala, terveystarkastaja,  
Lappeenrannan seudun ympäristötoimi 

 
  Teams-linkin kautta mukana kokouksessa: 
   

Suvi-Tuuli Poikonen, LTKY, LUT -yliopiston ylioppilaskunta 
   
  Pia Pulliainen, sihteeri, osallisuuskoordinaattori,  
  Lappeenrannan kaupunki 
 
  Vietettiin hiljainen hetki Läntisen alueraadin jäsenen Markku 

Hackmannin muistoa kunnioittaen. 
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2. Pöytäkirjan tarkastus 
 
Meidän Lappeenranta § 26 
Läntinen alueraati  
   
   
 
 Puheenjohtajan esitys 
 
  Tämän kokouksen pöytäkirja päätetään tarkastaa 8.11.2022. 
  Valitaan pöytäkirjan tarkastajat. 
 
 Päätös Valittiin pöytäkirjan tarkastajiksi Jonne Mustonen ja Esko Huttunen. 
  Pöytäkirja hyväksytään sähköpostitse. 
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3. Sammonlahden uimaranta 
 
Asukkaiden Lappeenranta § 27 
Läntinen alueraati 
 

Valmistelija / lisätiedot: 
sihteeri, osallisuuskoordinaattori Pia Pulliainen,  
puh. 040 5494 740 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 
Sammonlahden uimarannan (Rantaniitynkatu, Lappeenranta) 
uimavesiluokka on pudonnut hyvästä huonoksi uimakauden 2022 
näytetuloksien vuoksi. 
 
Sammonlahden uimaranta on yleinen uimaranta ja niin sanottu EU-
uimaranta, jonka uimaveden laadun arviointi perustuu yksittäisiin 
valvontatutkimustuloksiin ja pitkäaikaiseen uimaveden laadun 
seurantaan. Laadun arviointi perustuu sosiaali- ja terveysministeriön 
asetukseen 177/2008. Uimavesi luokitellaan uimakauden jälkeen 
erinomaiseksi, hyväksi, tyydyttäväksi tai huonoksi neljän 
uimakauden valvontatutkimustuloksista laskettujen 
prosenttipisteiden perusteella. 

 
Sammonlahden uimarannan uimavesiluokka on ollut aiemmin 
erinomainen tai hyvä.  
 
https://www.epressi.com/tiedotteet/urheilu-ja-vapaa-
aika/sammonlahden-uimarannan-uimavesiluokka-putosi-
huonoksi.html  
 
Kokouksessa on mukana Lappeenrannan seudun ympäristötoimesta 
terveystarkastaja Taina Rajala kertomassa ajankohtaiset kuulumiset 
veden laadusta. 

 
Puheenjohtajan esitys 

 
Merkitään tiedoksi.  

   

 Päätös Merkittiin tiedoksi.  
  Olettavaa on, että kanadanhanhet olisivat tällä hetkellä suurin syy  
  veden laadun heikentymiseen. Tulossa on myös Lappeenrannan  
  Energian jätevesilinjan saneeraus lähivuosina. 
 

  Miten saada hanhet poistumaan? Esimerkiksi Lahdessa on käytetty  
 droneja ja koiria hanhien hätistelyyn. Liikuntatoimi on luvannut  
 selvitellä asiaa. Liikuntatoimen selvitettävä myös kuinka usein rantaa  
 tulisi siivota. Mika Kivistö ja Marko Siltamies ovat liikuntatoimen  
 yhteyshenkilöt rannan kunnossapidossa. 

 

  Seuraava uimakausi menee tietoja kerätessä. Keväällä tulisi olla  
  aktiviteettia rannalle ettei hanhet ”rantaudu” autiolle rannalle ennen  
  uimakauden alkua. Alueraati voi toimia kontaktina asukkaiden  
  suuntaan. 

https://www.epressi.com/tiedotteet/urheilu-ja-vapaa-aika/sammonlahden-uimarannan-uimavesiluokka-putosi-huonoksi.html
https://www.epressi.com/tiedotteet/urheilu-ja-vapaa-aika/sammonlahden-uimarannan-uimavesiluokka-putosi-huonoksi.html
https://www.epressi.com/tiedotteet/urheilu-ja-vapaa-aika/sammonlahden-uimarannan-uimavesiluokka-putosi-huonoksi.html
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4. Kourulan metsäalueiden hoidosta 
 
Meidän Lappeenranta § 28 
Läntinen alueraati 

Valmistelija / lisätiedot: 
Osallisuuskoordinaattori Pia Pulliainen, puh. 040 5494 740 
etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 

  Alueraadin jäsen on tuonut esiin seuraavan ajatuksen;  
”Voisiko metsäalueen, jota rajaavat 
 

-  idässä Honkakatu 
-  etelässä Puolakatu ja Paatsamakatu 
-  lännessä Tuomikatu ja 
-  pohjoisessa Katajakatu 
 

pyhittää järeälle puustolle niin, että niistä kaadettaisiin vain  
pystyyn kuolleet ja mahdolliset vaaralliset puut.   
 
On esitetty myös, että metsikön aluskasvillisuus jätettäisiin 
koskemattomaksi, eli vesakoita ei raivattaisi. Puusto on nytkin jo 
enimmäkseen aika järeää ja järeytyessään edelleen siitä kehkeytyisi 
aarnimetsä, jota kaikki voisivat käydä ihailemassa metsään tehtyjä / 
syntyneitä polkuja pitkin – muutkin kuin koiraihmiset. Villinä 
rehottavassa aluskasvillisuudessakin suojaa tarvitsevat eläimetkin  
– niin nelijalkaiset kuin linnutkin – viihtyisivät.” 
 
Lappeenrannan kaupungin metsätalouspäällikö Janne-Perttu 
Rantosen kiitti palautteesta ja vastasi seuraavasti: 
 

”Edellisessä metsäsuunnittelukierroksessa asukkaat ovat toivoneet 
alueen pienpuuston hoitoa. Kun aluetta tullaan hoitamaan täytyy 
meidän ottaa nämä molemmat näkemykset huomioon.  
 

Meidän taajamametsänhoidon ohjeethan ovat sellaiset, että 
pienpuuston hoidoissa säästetään alikasvoksen harvennuksessa 
säästettävien puuyksilöiden lisäksi nk. riistatiheiköitä. Näitä jätetään 
sopiviin paikkoihin siten että ne tarjoavat riistalle suojaa ja 
kulkuyhteyksiä. Ne tuovat myös toivottua vaihtelua lähimaisemaan.  
 

Usein asukkaat toivovat polkujen ympäristön raivauksen lisäksi 
tonttien reunojen raivausta, jotta puusto ei valtaa tontteja eikä 
rehevillä paikoilla etanat/punkit tule pihoille. Liikennealueilla ja 
polkujen risteysalueilla (maastopyöräilyn näkökulmasta) näkyvyydet 
on turvattava.  
 

Toisin sanoen hoidolle on ihan hyvät perustelut. Laajemmilla alueilla 
on kuitenkin paljon mahdollisuuksia jättää osia käsittelemättä. 
Rehevämmillä kohteilla (kuten tässä osittain on) saadaan myös 
hyvät monimuotoisuushyödyt.  
 

Kirjaan toiveen ylös ko. alueen kuviotietoihin. Uskoisin että hiukan 
isommat säästövyöhykkeet eivät ole kovinkaan paljon ristiriidassa 
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muiden tavoitteiden kanssa. Reheviä kohteita ei ylipäänsä kannata 
raivata aivan tolkuttomasti kun juurivesojen uudistuminen on niin 
nopeaa. Alla olevassa kartassa näkyy hoidettavat alueet harmaalla. 
Suunniteltu toteutusvuosi on 2024 mutta on hyvin mahdollista, että 
tämäkin venyy. Nyt on paljon muitakin kohteita odottamassa.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Hakkuita ei ole suunniteltu tälle suunnitelmakaudelle. Toki kausi on 
lopuillaan ja tilanne voi muuttua, mutta puustotietojen pohjalta 
sanoisin että hakkuu ei ole ajankohtainen kuluvan vuosikymmenen 
aikana. Tilanne voi muuttua esim. merkittävän metsätuhon myötä.  
 

Hakkuut on perusteltavissa samoilla syillä kuin pienpuuston hoitokin. 
esim. tonttien rajojen ja polkujen turvallisuus ovat tärkeitä 
näkökulmia. Metsän uudistaminen on myös yksi näkövinkkeli.  
 

Meillähän uudistaminen tapahtuu ensisijaisesti eri-ikärakenteisesti. 
Tämä edellyttää säännöllisiä harvennuksia, jotta alikasvoksella olisi 
riittävästi valoa, tilaa ja ravinteita kehittyä sellaisiksi puiksi kun 
nykyinen yllä oleva puusto. Aluettahan on käsitelty vuosikymmenten 
kuluessa, jotta se näyttäisi siltä kun se nykyään näyttää. Nykyään 
kuitenkin alueet käsitellään kevyemmin. Tällaisella kohteella 
uudistaminen voisi hyvinkin tapahtua luonnon omaa lahoamis-
prosessia ja paikoittaista harvennusta hyödyntämällä. Säästettäviä 
alueita voidaan sijoittaa käsittelykuvion sisään kun kerran leveyttä on 
noin hyvin. Tämä pohdinta on ajankohtaista n. 15-20 vuoden 
päästä.” 
 

 Puheenjohtajan esitys 
 
  Merkitään tiedoksi. 
 
 Päätös Merkittiin tiedoksi. Seurataan tilannetta. 
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5. Sammontorin asukastilan toiminnan kuulumiset 
 
Meidän Lappeenranta § 29 
Läntinen alueraati  

Valmistelija / lisätiedot: 
Osallisuuskoordinaattori Pia Pulliainen, puh. 040 5494 740 
etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 
 
  Kokouksessa Ekta ry:n toiminnanjohtaja Anu Olkkonen kertoo  
  Sammontorin tämän hetkiset kuulumiset toiminnan jatkuvuuden  
  suhteen. 
 
 Puheenjohtajan esitys 
 
  Merkitään tiedoksi. 
 
 Päätös Merkittiin tiedoksi.  
  Asukkaat ovat käyneet jo enemmän kun Korona rajoitteet ovat  
  helpottaneet. Monipuolista ohjelmaa on saatu kasaan. Syyskuun  
  alusta on aloitettu jälleen ruokailut asukastilassa, jotka on suosittuja  
  kävijöiden keskuudessa. Korona-aikana ruoka vain jaettiin, nyt on  
  yhteisölliset ruokailut. Toiminta jatkuu asukastilassa. Toimintaa on  
  saatu hyvin kehitettyä. 
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6. Länsialueen asukastoiminnan kuulumisia 
 
Meidän Lappeenranta § 30 
Läntinen alueraati 
 

Valmistelija / lisätiedot: 
Osallisuuskoordinaattori Pia Pulliainen, puh. 040 5494 740 
etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

   
 
  Länsialueella toimii kolme (3) asukasyhdistystä: 
 

• Kuusimäki-Kourula-Lavola asukasyhdistys 

• Lappeenrannan Länsialueen asukasyhdistys  
     - toiminta ”levossa” 

• Ruoholammen asukasyhdistys – ei tietoa toiminnasta 
 
 Länsialueella on myös aktiivista toimintaa opiskelijoiden toimesta 
 

• LUT-yliopiston ylioppilaskunta 

• KOE, LAB-ammattikorkeakoulun opiskelijakunta 
 
  Kokouksessa kuullaan asukastoiminnan kuulumisia. 
 
 Puheenjohtajan esitys 
 
  Merkitään tiedoksi. 
 
 Päätös Merkittiin tiedoksi. 
  Kuusimäki-Kourula-Lavola asukasyhdistyksen toiminta alkaa olla  
  Korona-aikaa edeltävällä tasolla. 
  LUT Kampuksella ollaan jälleen paikan päällä. Paljon tapahtumia  
  ollut ja suunnitelmissa mm. kaikille yhteinen verenluovutuskampanja. 
  Ulkomaalaisten opiskelijoiden määrä myös kasvanut. Kun sisään- 
  otettavien opiskelijoiden määrät ovat kasvaneet, esiin on tullut tarve  
  suurimmille  tapaamispaikoille kampus alueella. 
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7. Läntisen alueen tavoiteet valtuustokaudelle 2021 -2025 
 
Meidän Lappeenranta § 31 
Läntinen alueraati  

Valmistelija / lisätiedot: 
Osallisuuskoordinaattori Pia Pulliainen, puh. 040 549 4740 
etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 
  Tavoitteena on pitää yllä ajantasaista alueraadin   
  “Alueen tavoitteet” listausta.  

 
1. Kevyen liikenteen reittien kehittäminen 
 

Länsialueen Laaturaitti / Laatukäytävä välille Keskusta – Skinnarila 
 

Lentokentän ja Maasotakoulun välissä olevan latupohjan viereen  
kevyen liikenteen väylä. 
 

Valaistukset kevyen liikenteen reiteille: Korpisuonkatu ja 
Puistomäenkatu välinen kevyen liikenteen reitti, valot puuttuvat. 
 

Toimenpiteet: Kysytty Kadut ja Ympäristö vastuualueelta päivitystä  
tilanteeseen 
 

PÄIVITYS: Vastaus Olli Hirvoselta 8.11.2022: Keskustan ja 
Skinnarilan välillä kulkee Helsingintien molemmilla puolilla pyörätie 
sekä lisäksi Lentokentäntien varressa. Kehitämme pääväylänä 
olevaa Helsingintien pohjoispuolella olevaa väylää ja sen 
pyöräilyolosuhteita on saatu paremmaksi. Olemme rakentaneet tätä 
Traficomilta saadulla avustuksella, jota ei tälle vuodelle saatu. 
Tulemme myös jatkossa hakemaan tätä ja pyrimme tekemään 
erotellun pyörätien yliopistolle asti kun saamme järjestettyä 
rahoituksen. Emme ole suunnittelemassa ladun viereen uutta 
virallista kevyen liikenteen väylää, siellä on käytettävissä erillisiä 
polkuja joita pitkin voi kulkea myös talvella. Tarkastamme 
katuvalojen kunnot alueellisesti ja otamme tämän huomioon siihen. 
 

2. Liikennevalot Poronkadun ja Merenlahden tien risteykseen 
 

Skinnarilan kampusalueen kasvettua ammattikorkeakoulun siirryttyä 
alueelle, on liikenne kasvanut huomattavasti etenkin tällä kadulla. 
Tämän risteyksen kautta kulkee myös paljon pieniä koululaisia 
alueen lähikouluihin. Vanhemmat ja Läntinen alueraati kokee tämän 
risteyksen erityisen vaaralliseksi huolimatta korokkeista ja 
punaisesta huomio-valosta ja esittää tähän risteykseen 
asennettavaksi liikennevalot liikenneturvallisuuden takaamiseksi. 
 

Toimenpiteet: Asiaa on jo edellisellä valtuustokadulla viety 
eteenpäin kaupungilla, mutta tuloksetta. Kysytty Kadut ja Ympäristö 
vastuualueelta päivitystä tilanteeseen. 
 

PÄIVITYS: Vastaus Olli Hirvoselta 8.11.2022: Merenlahdentien ja 
Poronkadun risteyksen liikennevalojen toteutusta tai suunnittelua ei 
ole edistetty. Eikä kyseisen risteyksen liikennevalojen toteutusta tai 
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suunnittelua ole merkitty kadut ja ympäristön työohjelmaan 
seuraaville vuosille. Risteyksessä on jo nykytilassaan toteutettuja 
liikenneturvallisuutta parantavia ja ajonopeuksia hillitseviä ratkaisuja 
(korotettu risteysalue ja suojatien huomiovalot). Selvitään vielä onko 
risteyksessä mahdollista tehdä muita rakenteellisia muutoksia 
liikenneturvallisuuden parantamiseksi, kuten liittymän korotuksen 
uusimista, valaistuksen parantamista/uusimista tai liikenteen-
ohjauksen tehostamista. Lisäksi kaupungissa on tehty periaate-
päätös nopeusrajoituksien laskemiseksi ja se toteutetaan alueittain 
lähivuosien aikana. Tämä parantaa liikenneturvallisuutta kaupungin 
alueella. 
 

  3. Kourulan koulu- ja liikekeskuksen sekä  
  niiden ympäristön kunnostus 
 

  Katajakadulla 10 - 12 sijaitsee Kuusimäen koulu, Kourulan päiväkoti, 
Kourulan palloiluhalli, Erikoisliikkeitä, Kahvila. Alueraati on tuonut 
asiaa esille jo edellisellä valtuustokaudella. 

 

  Toimintakeskuksen ikkuna-korjauksen loppuun saattaminen  
  – onko tehty? 
 

  Toimintakeskuksen pysäköintialue – päällysteen peruskunnostus  
  pohjustustöineen. Pysäköintialueen jakaminen kahteen osaan  
  valaisinpylväiden välille istutettavien pensain.  
  Alueen istutukset – istutusten ja ympäristön hoito ja siistiminen 
  Kaikkien rakennusten (koulu, toimintakeskus, liiketilat) peruskorjaus 
 

  Toimenpiteet: Edellä mainitut korjauskohteet toimitettu vuonna 2014  
  valokuvin selostettuna Tilakeskukselle sekä Yritystilalle. Kaupungilta  
  / Tilakeskukselta on ilmoitettu aikanaan,että korjauksia tehdään  
  annetun budjetin puitteissa. Kysytty LATO:lta (Lappeenrannan  
  Toimitilat Oy) päivitystä tilanteeseen. 
 

  PÄIVITYS: Vastaus Kimmo Valtoselta 4.11.2022; Ikkunoita on  
  korjattu/uusittu, jos niitä on rikottu. Pysäköintialueen asfalttia on  
  korjattu tarpeen mukaan. Ulkoalueen hoito on tilattu L&T:lta. 
  Koulun ja päiväkodin alueelta on kaadettu huonokuntoisia puita. 
  Alueelta on poistettu kurtturuusupensaat. Valaisinpylväiden välille ei  
  ole istutettu pensaita. 
 

4. Länsialueen lähipalveluiden säilyttäminen ja edelleen 
kehittäminen 
 

  Halutaan säilyttää ja kehittää edelleen läntisellä alueella vielä olevia  
  kunnallisia lähipalveluita; vanhustenpalvelut, nuorisotoimi, kirjasto  
  jne. Kouluverkon uudistamisen seuranta on tärkeää lähivuosina 
  Halutaan myös painottaa kaupallisten palveluiden kehittämistä  
  alueella. 
 

  Toimenpiteet: Seurataan Sammontalon rakentumista ja sitä kautta 
  kouluverkon uudistamista. 
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PÄIVITYS: Vireillä oleva kaava; Sammontalon asemakaavan 
muutos https://www.lappeenranta.fi/fi/Palvelut/Rakentaminen-ja-

maankaytto/Kaavoitus/Asemakaavoitus/Viimeisimmat-vahvistuneet-asemakaavat-
ja-asemakaavamuutokset/Sammontalo-asemakaavan-muutos  
 

Sammontalon arkkitehtuurikilpailu: https://www.lappeenranta.fi/fi/Osallistu-

ja-vaikuta/Lansialueen-palveluverkko/Sammontalon-arkkitehtuurikilpailu  
 

5. Ruoholammen ympäristö-, katu- ja palvelurakentaminen 
  Ruoholammen asukkaat toivovat, että tehdyt alueet saatetaan  
  valmiiksi. Kadut, katuvalot, viherrakentaminen ja muu normaali  
  asukasviihtyvyyteen liittyvät asiat pitää saada kuntoon. 
   

  Toimenpiteet: Kysytty Kadut ja Ympäristö vastuualueelta päivitystä  
  tilanteeseen. 
 

PÄIVITYS: Vastaus Olli Hirvoselta 8.11.2022. Rakennamme 
yhdyskuntatekniikan kohteet hyväksytyn työohjelman ja 
käytettävissä olevien resurssien mukaan. Uusilla alueilla esimerkiksi 
katujen pintauksissa odotetaan, että alue on kokonaan rakennettu, 
ennen pintauksien tekemistä. Ruoholammen alueella rakennetaan 
taloja vielä ja pyrimme resurssien mukaan saattamaan alueen 
yhdyskuntatekniikan valmiiksi. 
 

6. Sammonlahden ranta-alueen kunnostus ja kehittäminen 
virkistyskäyttöön 
 

  Sammonlahden ranta halutaan kehittää ensiluokkaiseksi uima-  
 rannaksi. Skinnarilan ranta on ollut aikanaan yleinen uimaranta,  
 mutta ilkivallan takia lopetettu. Tavoitteena saada takaisin yllä- 
 pidettävien rantojen listalle. Sama tavoite Huhtiniemen rannan  
 kohdalla. 
 

 Toimenpiteet: Esitetty asia kaupungille. Kokouksessa 8.11.2022  
 päätettiin tehdä kuntalaisaloite Skinnarilan ja Huhtiniemen rantojen  
 palauttamiseksi kaupungin ylläpitoon. 
 

 PÄIVITYS: Kaupunki on jo todennut tämän tavoitteen osalta  
 seuraavasti; Näitä kahta uimarantaa ei tulla ottamaan takaisin  
 kaupungin ylläpidettäviksi uimarannoiksi. Kahdesta syystä:  

1. ei ole tarkoituksenmukaista yhdellä alueella olla useampaa 
kaupungin varoin ylläpidettyä uimarantaa 2. Tulevaisuudessa yhä 
useampi uimaranta tippuu pois kaupungin ylläpidosta taloustilanteen 
takia. 

 

7. Lähiliikuntapaikkoja läntiselle alueelle 
 

Läntisen alueen asukkaat ovat esittäneet toivomuksen 
Sammonlahden alueelle rakennettavasta lähiliikuntapaikasta. Yksi 
pitkään esillä ollut paikka on Sammonlahden koulun ja liikuntahallin 
välissä oleva kenttä. 
 

Toimenpiteet: Kysytty liikuntatoimelta päivitystä asiaan. 
 

https://www.lappeenranta.fi/fi/Palvelut/Rakentaminen-ja-maankaytto/Kaavoitus/Asemakaavoitus/Viimeisimmat-vahvistuneet-asemakaavat-ja-asemakaavamuutokset/Sammontalo-asemakaavan-muutos
https://www.lappeenranta.fi/fi/Palvelut/Rakentaminen-ja-maankaytto/Kaavoitus/Asemakaavoitus/Viimeisimmat-vahvistuneet-asemakaavat-ja-asemakaavamuutokset/Sammontalo-asemakaavan-muutos
https://www.lappeenranta.fi/fi/Palvelut/Rakentaminen-ja-maankaytto/Kaavoitus/Asemakaavoitus/Viimeisimmat-vahvistuneet-asemakaavat-ja-asemakaavamuutokset/Sammontalo-asemakaavan-muutos
https://www.lappeenranta.fi/fi/Osallistu-ja-vaikuta/Lansialueen-palveluverkko/Sammontalon-arkkitehtuurikilpailu
https://www.lappeenranta.fi/fi/Osallistu-ja-vaikuta/Lansialueen-palveluverkko/Sammontalon-arkkitehtuurikilpailu
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PÄIVITYS: Vastaus Petri Ruotsalaiselta 8.11.2022: Sammontalon 
yhteydessä on suunnitelmissa rakentaa koulun piha-alue 
palvelemaan alueen asukkaita monipuolisena lähiliikuntapaikkana. 
Suunnitelmassa on vaikka minkälaista peli- ja toiminta-aluetta. 
Parhaiten tähän pystyy vastaamaan LaTo Oy:stä Heini Löytty. Heini 
vetää Sammontalon projektin suunnittelua. Liikuntatoimen osalta 
alueelle rakennetaan 2023-2024 keinonurmi pallokenttä nykyisen 
nurmikentän tilalle. Lisäksi suunnitelmissa joskus tulevaisuudessa 
on rakentaa tekojääalue tulevan kentän viereen. 
Vastaus Heini Löytty 8.11.2022: Kaikki uudet koulut on toteutettu 
periaatteella, että niiden piha-alueet toimisivat iltaisin ja viikon-
loppuisin alueen lähiliikuntapaikkana. Tällä ajatuksella toteutetaan 
myös Sammontalon piha. Pihasuunnitelmaa tullaan kehittämään ja 
se käydään yhdessä käyttäjien kanssa läpi. 
 

 Puheenjohtajan esitys 
 

  Merkitään tiedoksi tavoitteiden päivityksiä. Keskustellaan tavoitteista.  
  Päätetään tarvittaessa jatkotoimenpiteistä. 
 
 Päätös Merkittiin tiedoksi tavoitteiden päivitykset. Keskusteltiin tavoitteista. 
  Päätettiin tehdä kuntalaisaloite tavoitteen 6 kohdalla koskien  
  Skinnarilan ja Huhtiniemen uimarantaa. Perusteena Sammonlahden  
  uimarannan veden laadun huono laatu sekä Läntisellä alueella  
  asuvien asukkaiden suuri määrä, käyttäjiä paljon. 
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8. Muut asiat 
 
Meidän Lappeenranta § 32 
Läntinen alueraati  

 https://www.kuntalaisaloite.fi/fi/aloite/18993 13.3.2021   

 Lämmin kiitos       LaTo Oy:lle (Lappeenrannan Toimitilat Oy) 

 Raitapuiston rinteen portaiden toteuttamisesta aikataulun mukaisesti  
 vuoden 2022 aikana. Portaiden valaistus on saanut erityiskiitosta  
 alueen asukkailta.  
 
 Kokouksessa esiin tulevat muut asiat 
 

 Hedelmäpuiden omaehtoista pystytystä Rantaraitin varteen? 
 Kuusimäki-Lavola-Kourula asukasyhdistyksen jäsen on ottanut  
 yhdistykseen yhteyttä ja pyysi kysymään seuraavaa: 
 Saisivatko Marssitien nro 9-11 kerrostalojen asukkaat istuttaa  
 muutamia kirsikka- tai omenapuita läntisen Rantaraitin varteen em.  

kerrostalojen kohdalle kaupungin maalle? Asukkaat itse voisivat  
hankkia puut, ja puiden hedelmiä saisivat poimia Rantaraitilla  

 kulkijat. Suunniteltu istutuspaikka sijaitsee hieman länteen  
 Korkkitehtaan rannan matonpesupaikalta.  
 

Kaupunginpuutarhuri Laura Ratilaisen vastaus; Puiden istutus 
sopivaan kohtaan rantaraitin varrelle käy kyllä, mutta puulajeja tulee 
pohtia, koska olemme todenneet että hedelmäpuut ovat kunnossa-
pidon kannalta hankalia. Istutettavat puut puiston puolella tulisi siis 
olla koristepuita. Puita varten pitää tehdä kasvualustat, ja puita 
hoidetaan istuttamisen jälkeen kaksi vuotta mm. kastelemalla 
(kaupunki hoitaa). Jos asukkaat haluavat osallistua puiden hankin-
taan, niin se sopii toki. Laji ja taimikoko sovittaisiin sitten yhdessä. 
Istutus voidaan tehdään asukkaiden kanssa talkoovoimin. Ajan-
kohtaa voitaisiin miettiä ensi vuodelle. Meillä on mahdollisesti pieniä 
muutoksia tulossa tuohon rantaraitin varteen, Marssitien kohdalla 
olevalle niittynä hoidetulle puistoalueelle. Olemme suunnitelleet, että 
niitty muutettaisiin joltain osin auringonkukkapelloksi. Tästä kysym-
me asukkaiden mielipidettä vielä, ennen kuin asiaa edistetään 
pidemmälle. Tavoitteena on, että auringonkukkapelto on syksyllä 
raitin käyttäjien silmänilona ja lisäksi korkeammalla kasvustolla voi 
olla vaikutusta  myös hanhien liikkumiseen viheralueella. Otamme 
pohdittavaksi tässä yhteydessä puunistutusasian myös. 
 

Rantaraitti esteettömäksi – palaute kaupunginpuutarhurille. 
 

Skinnarilan käyttämättömän kentän turvattomuus – palaute 
liikuntatoimelle. 
 

Puheenjohtajan esitys 
 
 Merkitään tiedoksi. 
 
Päätös Merkittiin tiedoksi. 

https://www.kuntalaisaloite.fi/fi/aloite/18993
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9. Seuraava kokous 
 
Meidän Lappeenranta § 33 
Läntinen alueraati  
 
 Puheenjohtajan esitys 
 
  Seuraava kokous pidetään tiistaina 21.3.2023 klo 17:00.  
 
  Todetaan, että edelleen reaaliajassa käsitellään Läntisen alueen 

asioita sähköpostitse alueraadissa. 
 
 Päätös Seuraava kokous pidetään tiistaina 21.3.2023 klo 17:00. 
    
   
 
 


